

La plus belle, les plus beaux, les plus belles, *the finest.*
 J'ai de plus jolies fleurs. *I have prettier flowers.*
 Aux enfants les plus actifs. *To the most active children.*

EXCEPTION :

bon, meilleur, le meilleur, *good, better, the best.*

21. The conjunction QUE=*than, as*, is used after a comparative; it is written qu' before a vowel :

Elle est plus douce qu'un agneau. *She is more gentle than a lamb.*
 Aussi blanc que le papier. *As white as the paper.*

EXERCISE 20.

Compare the adjectives SEC, GROS, PETIT, BON.

VOCABULARY.

Élève, <i>m. or f.</i>	<i>pupil.</i>	chambre, <i>f.</i>	<i>room.</i>
temps, <i>m.</i>	<i>time, weather.</i>	dame,	<i>lady.</i>
aimable,	<i>kind, amiable.</i>	aujourd'hui,	<i>to-day.</i>
fort,	<i>strong.</i>	hier (<i>h mute</i>)	<i>yesterday.</i>

EXERCISE 21.

1. Alice est très appliquée; elle est l'élève la plus appliquée. 2. Voilà de l'eau plus fraîche. 3. Vous êtes bien aimable. 4. J'ai de plus belles fleurs que Sara. 5. J'ai les plus jolies fleurs. 6. La robe de laine est moins chère que la robe de soie. 7. La robe de coton est la moins chère. 8. Nous avons d'aussi belles chambres que le général. 9. Le village est-il aussi grand qu'une ville? 10. La dame a donné des livres aux plus grands enfants et des joujoux aux plus petits. 11. Il est un des hommes les plus forts. 12. Aujourd'hui, le temps n'est pas aussi beau qu'hier.

1. A small room, a smaller room, the smallest room. 2. A diligent son, a more diligent son, the most diligent son. 3. You have a very good horse, but the lady's horse is the best. 4. The cities are larger than the villages. 5. We have a very fine weather to-day. 6. Yes, finer than yesterday. 7. He is one of the youngest pupils. 8. You are less kind than your sister. 9. My apple is as ripe as your apple. 11. I have better cloth and finer silk. 12. They are the happiest children.